
Motion till riksdagen 

1987/88:Jo262 
av Karl Erik Olsson och logbritt Irhammar (c) 
om importstoppet på äpplen 

Stor enighet har länge rått om värdet av svensk fruktodling. Den svenska 

frukten har en hög kvalitet och är producerad med ett minimum av kemiska 

bekämpningsmedel. 

Fruktodlingen skyddas under den tid svensk frukt finns tillgänglig genom 

importstopp. Tidpunkten för importstoppets hävande har oftast kunnat 

bestämmas genom överenskommelser mellan odlare och handel. 

Under senare år har tyvärr en betydande oenighet rått om när import

stoppet skulle hävas. Detta har även lett till att svensk frukt i vissa fall ej 

kunnat säljas med förluster för odlarna som följd. Om parterna inte kan 

enas fastställes datum för importens frisläppande av jordbruksnämnden. 

Riksdagen har tidigare uttalat sig för att jordbruksnämnden tar initiativ 

till samtal med parterna för att närmare analysera den mångfacetterade 

bilden av det faktiska läget på fruktmarknaden. 

Med anledning av de förluster för odlarna och den oro som uppstått 

under senare år är det angeläget att sådana samtal kommer till stånd i tid då 

frågan åter bli aktuell. Ett stort ansvar vilar självfallet främst på odlarna och 

handeln. Det är emellertid av stor vikt att samhället via jordbruksnämnden 

medverkar till att samtalen resulterar i en kartläggning som möjliggör 

förbättrade kommunikationer mellan parterna och ett förtroendefullt kli

mat vid överläggningarna. Därigenom bör sådana konflikter som i pressen 

omnämnts som "äppelkrig" i framtiden kunna undvikas. 

Hemställan 

Med hänvisning till ovanstående hemställs 

att riksdagen hos regeringen begär att jordbruksnämnden tar initi

ativ till samtal om och analys av fruktmarknaden i enlighet med vad 

som i motionen anförts. 

Stockholm den 26 januari 1988 

Karl Erik Olsson (c) Ingbritt lrhammar (c) 
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